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Boulehall i Nacka  
Medborgarförslag den 15 mars 2019 

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgarförslaget beskriver boule som en sport som är intressant för många olika 
målgrupper. I Nacka kommun finns i dagsläget inte möjlighet att spela boule under 
vinterhalvåret och en inomhushall efterfrågas.  
 
På olika ställen i kommunen finns befintliga utomhusbanor för boule och flera är under 
framtagande. En kommersiell anläggning finns vid Danviksbro som är öppen sommartid.  
Nacka kommun ser gärna att idrottsanläggningar ägs och förvaltas av privata aktörer. 
Bästa möjliga väg för en framtida inomhushall för boule är att överlåta det till privata 
aktörer som ser möjlighet i att investera och driva en inomhusanläggning för boule.  
Inom ramen för fritidsnämnden aktualiserade kapacitetsutredning görs en genomlysning 
av potentiella platser för utveckling av olika idrottsanläggningar i kommunen. När detta 
arbete är klart kan eventuellt möjliga ytor för en inomhushall för boule identifieras för 
att kunna presenteras för presumtiva aktörer. I dagsläget finns inga ytor att erbjuda.  
Fritidsnämndens prioriterade målgrupp är barn och unga och deras behov kan sägas vara 
uppfyllt i och med tillgängliga och tillkommande boulebanor utomhus.  
 

Förslagen i medborgarförslaget 
Medborgarförslaget beskriver boule som en form av friskvård för alla människor. En 
enkel form av gemenskap för både unga, gamla, män och kvinnor.  
Förslagsställaren menar att det behövs en inomhuslokal för att kunna bedriva boulespel 
året om i Nacka.  Lokalen bör inrymma 8 - 10 boulebanor cirka 15 x 4 meter med en 
takhöjd på cirka 4 meter.  I anläggningen bör även finnas tillgång till pentry och toaletter 
samt ett utrymme att sitta ner och vila och ta en kopp kaffe. Förslagsställaren föreslår 
dessutan att det bör finnas banor utomhus i samma storlek som inomhus. Ett förslag är 
att bygga en inomhuslokal över en befintlig grusplan. 

Enhetens utredning och bedömning 
Nackas ambition om att vara bäst på att vara kommun bidrar till en prioritering av vad en 
kommun ska göra. För att nå en sammanhållande bebyggelse och resurseffektivt 
utnyttjande ska Nacka kommun utvecklas i nära samspel med nackabor, näringsliv och 
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föreningsliv. För att uppnå detta ska Nacka kommun tänka nytt, långsiktigt och 
innovativt.  
 
Kommunen har färdigställt ett antal boulebanor på olika platser till exempel i närheten 
av lekplatser vid Båthöjden och på Kvarnholmen. I Duvnäs utskog blir 2 banor klara till 
sommaren 2019. Därutöver finns Boule och Berså vid Danviksbro som driver en 
kommersiell verksamhet med 22 utomhusbanor. I samråd med Boo Boule görs den 
allmänna grusplanen vid Orminge vattentorn tillgänglig för boulespel. Fler boulebanor 
finns på planeringsstadiet. Vid Älta Idrottsplats kommer en översyn att göras för att på 
bästa plats kunna addera 2 banor.  
 
Föreningen Boo Boule drev under 10 år inomhusboule i före detta Nybackaskolans 
matsal, den fastigheten är nu riven. Föreningen har uppvaktat kommunen med förfrågan 
om möjlig placering av en större boulehall. Storstockholm saknar en inomhushall för 
tävlingsspel och Svenska Bouleförbundet har erbjudit sig att till 50 procent ställa upp 
med finansiering av en hall som har 16 inomhusbanor samt 16 utomhusbanor, ett förslag 
som Boo Boule framfört. Ännu har ingen lämplig tomt hittats. Markfrågan är en trång 
sektor i kommunen då det generellt är svårt att hitta rätt markförutsättningar för olika 
idrottsanläggningar.  
 
Inom ramen för fritidsnämnden aktualiserade kapacitetsutredning görs en genomlysning 
av potentiella platser för utveckling av olika idrottsanläggningar i kommunen. När detta 
arbete är klart kan eventuellt fler möjliga ytor identifieras för en inomhushall. På samma 
sätt kan en närmare översyn av befintliga grusplaner göras för att se på idéen i 
medborgarförslaget att bygga över en befintlig grusplan som ett enklare förfarande.  
 
Bästa möjliga väg för en framtida inomhushall för boule är att överlåta det till privata 
aktörer som ser möjlighet i att investera och driva en inomhusanläggning för boule.  
 
Fritidsnämndens prioriterade målgrupp är barn och unga och deras behov kan sägas vara 
uppfyllt i och med tillgängliga och tillkommande boulebanor utomhus.  

Förslagens ekonomiska konsekvenser 
Medborgarförslaget medför inga ekonomiska konsekvenser för fritidsnämnden.  

Konsekvenser för barn 
Nacka kommuns mål om attraktiva livsmiljöer beskriver att Nacka ska ha ett brett 
fritidsutbud i trygga miljöer. Ett brett utbud av aktiviteter som gör att alla barn och 
ungdomar kan hitta något som passar var och en. Möjligheter för barn och unga att 
spontant ägna sig åt boule finns på befintliga och tillkommande utomhusbanor för boule. 
Placeringen av dessa på parkmark eller i anslutning till idrottsplatser ger också 
möjligheter för generationsövergripande boulespel.   
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Handlingar i ärendet 
1. Medborgarförslag  

 
 
Cortina Lange  Susanne Broman Kjulsten 
Enhetschef   Samhällsplanerare 
Kultur- och fritidsenheten  Kultur- och fritidsenheten 
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